
Obecné noviny obyvateľov obce Modrovka
"Zvonička"

Milí naši Modrovčania,
v rukách držíte už 15 číslo našich skromných obecných novín “Zvonička”.

Od posledného decembrového čísla sa toho veľa udialo. Vždy keď pripravujeme Zvoničku, tak listujem v archíve
telefónu a hľadám fotografie, ktoré som nafotil v našej obci pri akejkoľvek príležitosti. Takto si v hlave spomeniem,
čo sa všetko udialo, keďže čas tak neľútostne letí. Tentokrát na mňa vyskočili fotky z kurzu prvej pomoci pre
hasičov, výročnej schôdze DHZ, brigád v škôlke, stavanie Mája, Deň detí, výstavba domčekov a zvoničky pre deti v
areáli škôlky, výstavba fotovoltaickej elektrárne s batériovým úložiskom na streche škôlky, hĺbkového vsaku-vrtu
pred bytovkou v časti trativodu, spoločnej úpravy ciest v častí novostavieb asfaltovým frézingom a valcom., či
rekonštrukcie toaliet a kúpelne v škôlke. 

Modrovka nám rastie: Pred pár rokmi sme sa radili medzi obce do 200 obytvateľov, dnes je nás 235, to známená,
že máme medziročný nárast za posledné tri roky takmer o 20 %. 

Modrovka sa nám modernizuje: 
V škôlke nám Tomáš Potoček rekonštruuje kúpeľku a toalety - robia sa nové obklady, dlažby a toalety pre našich
najmenších. 
V časti trativodu pred bytovkou sme urobili hĺbkový vsak - vrt /9,5 m hlboký - perforovaný/ktorý by mal pomôcť
pri odvázdaní spodných aj povrchových vôd. 
V škôlke sme deťom doplnili herné domčeky tkz. mestečko troch prasiatok.
Na strechu škôlky sme umiestnili 10 kW fotovoltaickú elektráreň a do vyupratovných pivničných priestoroch sme
umiestnili 5 kW batériové úložisko, ktoré nám pomáha k energetickej sebestačnosti obce a zníženiu celej spotreby
obce a aj Obecnej vodohospodárskej spoločnosti Šáchor.
V časti novostavieb sa nám podarilo zabezpečiť nový asfaltový frézing, ktorý sme si spoločnými silami uvalcovali  
tak prispeli k menšej prašnosti v danej lokalite.

Modrovka žije: Stavanie Mája a Deň detí nesklamali, čaká nás skvelý guláš a jesenné posedenie pre seniorov.
Úspechy mladých hasičov Modrakov krásne reprezentujú našu obec!

A takto si tu žijeme....

S prianím všetkého dobrého

starosta obce 
Ing. Vladimír Balaj
0908 286 201

1/2024 
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Vážení občania, v nasledujúcich riadkoch by som Vám rád priblížil činnosť Dobrovoľného hasičského zboru 

Modrovka v roku 2024, z ktorého nám už ubehli takmer dve tretiny. 
Kým prvá tretina bola, čo sa činnosti týka kľudná, tak druhá tretina nám už priniesla viacej práce, starostí, no aj
radostí. Hneď skraja roka sme pre členov pripravili školenie prvej pomoci. To sa uskutočnilo v priestoroch
Kultúrneho domu v Modrovke v sobotu 18. januára 2024 a zúčastnilo sa ho 12 členov. Zamerané bolo najmä na
požívanie Autonómneho externého defibrilátora, ale aj poskytnutie prvej pomoci osobám. Prítomní sa tak naučili ako
vykonať masáž hrudníka, ako postupovať pri zlomeninách, popáleninách či zásahoch elektrickým prúdom. Techniku
poskytovania prvej pomoci si mohli vyskúšať tiež na trenažéri – figuríne. Na záver absolvovali všetci úspešne skúšky a
boli odmenení certifikátom o absolvovaní kurzu prvej pomoci.

Výročná členská schôdza DHZ Modrovka sa uskutočnila v sobotu 25. februára 2024, tiež v priestoroch Kultúrneho
domu v Modrovke. Prítomných bolo 15 členov, 1 hosť a delegát Územnej Organizácie Nové Mesto nad Váhom.
Tento rok ním bol predseda DHZ Nová Ves nad Váhom, pán Jozef Kováčik. Na schôdzi sa vyhodnotilo plnenie
uznesenia z predchádzajúceho roka, predniesla sa výročná správa a tiež správa o hospodárení. Určili sa tiež ciele pre
rok 2024, a načrtlo sa aj niečo do roku 2025, keďže v tom roku budeme oslavovať 100. výročie založenia nášho zboru.
Pár povzbudivých slov pridal aj delegát schôdze, ktorý vyzdvihol najmä našu prácu s mládežou. Prv než sa prítomní
pustili do chutného gulášu, ktorý pripravila p. Štrbová, bol Čestným Uznaním ocenený aj náš najdlhšie pôsobiaci
člen. Je ním Viliam Šlahor, ktorý zároveň oslávil životné jubileum. Ešte raz mu touto cestou prajeme všetko najlepšie
a ďakujeme za dlhoročné pôsobenie v zbore, ktorého členom je už 53 rokov.

 V roku 2024 sme mali hlásené 4 výjazdy s technikou k rôznym udalostiam. Prvý výjazd bol ohlásený 3. júna. Jednalo
sa o zvýšenú vodnú hladinu v odtokovom kanáli oproti bytovke. Zdvihnutá hladina bola zapríčinená silným
prívalovým dažďom a hrozilo, že voda zaplaví rodinné domy v novej IBV. Za pomoci plávajúceho čerpadla a B-hadíc
bola voda odčerpaná na obecný pozemok pozdĺž hlavnej cesty a nebezpečenstvo tak bolo odstránené. Druhý výjazd sa
uskutočnil 12. júla, kedy bol jednotke nahlásený spadnutý strom na hlavnej ceste na hranici obcí Lúka a Modrovka. Po
príchode už bola na mieste jednotka DHZ Lúka, ktorej sme pomohli s odprataním konárov a regulovaním dopravy.
Ešte v ten istý deň večer nám bol nahlásený tretí výjazd. Tiež sa jednalo o spadnutý strom na ceste medzi obcami
Modrová a Stará Lehota. Jednotka DHZ Modrovka vyrazila k udalosti o 22:00 a po príchode na miesto pomocou
motorovej píly odstránila spadnutý strom a sprejazdnila cestu. Oba stromy v ten deň spadli po silnom nárazovom
vetre. Štvrtý výjazd bol k prevereniu udalosti, ktorou bolo zadymenie na Váhovej ceste medzi obcami Modrovka a
Ducové. Po príchode na miesto bolo zistené horiace strnisko a suchý porast na parcelách Žmina a Ohrada. Za
pomoci vysokotlaku však bol požiar veľmi rýchlo zlikvidovaný a nerozšíril sa na veľkú plochu.

Zo života DHZ Modrovka
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 Z ostatných činností nášho zboru by som dal do pozornosti vykonávanie protipožiarneho dozoru so zásahovým
vozidlom Iveco Daily v Poľnohospodárskom družstve Považie v Považanoch, kde si nás vyžiadalo vedenie
podniku počas žatevných prác. Našťastie sa zber úrody obišiel bez incidentov a tak sme nemuseli zasahovať. Tiež
sme so zásahovým vozidlom vyviezli vodu do poľovného revíru v obci Lúka, pretože extrémne sucho trápi aj
lesnú zver.
 Do napájadiel sme vyviezli celkovo 3500 litrov, čo určite príde lesným obyvateľom vhod.
 Na záver som si nechal športovú činnosť a výchovu detí v oblasti požiarnej ochrany. Výsledky našej systematickej
práce s mládežou sa ukázali na súťaži Chodbovica, ktorá sa konala na I. Základnej škole v Senici dňa 9. marca
2024. Na tejto súťaži sa zúčastnili dve družstvá našich MODRAKOV, jedno dievčenské a jedno chlapčenské.
Úlohou súťažiacich bolo čo najrýchlejšie prekonať dráhu ktorá viedla po chodbách školy a na určených
stanovištiach plniť rôzne disciplíny ako viazanie uzlov, spájanie sacieho vedenia, preliezanie rebríkovej steny, či
zhadzovanie kolkov hadicou. Na súťaži sa prezentovalo dovedna 55 družstiev z rôznych kútov Slovenska. A treba
povedať, že v tejto silnej konkurencii sme sa vôbec nestratili. Dievčatá v zložení Bačová Sofia, Gajdošech Ella,
Hanzlíková Nina, Majková Marianna, Mináriková Alica a Prekop Sara obsadili v konkurencii 18 družstiev pekné
7. miesto. Chlapčenské družstvo v zložení Ábel Adam, Brázdil Oliver, Prekop Kristián, Prekop Tomas, Riška
Matúš a Turovský David obsadilo 13. miesto spomedzi 37 kolektívov. Zúročila sa tak poctivá príprava pod
vedením hlavnej trénerky Evky Potočkovej a s dosiahnutými výsledkami no najmä predvedeným výkonom sme
boli veľmi spokojní. 
 Ďalšou súťažou na ktorej sme sa zúčastnili, bolo okresné jarné kolo hry Plameň, ktoré bolo tentokrát spoločné
pre okresy Myjava a Nové Mesto nad Váhom a konalo sa na ihrisku v obci Krajné, dňa 8. júna 2024. Súťaž
pozostávala z dvoch disciplín, a to z hasičskej štafety a požiarneho útoku CTIF. Doplnkovou disciplínou, ktorá
sa nezapočítavala do hodnotenia, bol požiarny útok s vodou, ktorého sme sa ale nezúčastnili. Kostra súťažného
družstva zostala zachovaná z posledných dvoch sezón a tak sme len opakovali a vylepšovali to, čo sa deti už
naučili. Po vykonaní oboch súťažných disciplín nám v celkovom hodnotení patrilo výborné tretie miesto, čím sme
si vyrovnali najlepšie umiestnenie na okresnej súťaži z Kálnice 2022. Deti sa prezentovali naozaj výborným
výkonom, ukážkovou disciplínou a čo nás teší, že ešte stále patrili medzi najmladšie kolektívy na súťaži a majú
teda predpoklad výborných výsledkov aj do budúcna. Súťažné družstvo tvorili Ábel Adam, Bačová Sofia, Balajová
Juditka, Borčinová Terezka, Gajdošech Ella, Kozicová Viktória, Mináriková Alica, Prekop Sara a Turovský
Dávid. Deťom patrí obrovská pochvala a poďakovanie za vzornú reprezentáciu nášho zboru a obce.
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 Po tejto súťaži sme s deťmi začali trénovať požiarny útok s vodou. Chceli sme sa zúčastniť ešte nejakej
pohárovej súťaže v tejto disciplíne, no leto býva náročné na zostavenie družstva, pretože deti bývajú na
dovolenkách, prázdninách, táboroch.... Napokon sme však dokázali poskladať družstvo na pár tréningov a prijali
pozvanie kolegov z DHZ Hôrka nad Váhom, ktorí v sobotu 10. augusta usporiadali na futbalovom ihrisku
pohárovú súťaž pre mladých hasičov v požiarnom útoku s vodou. Pre deti to bola vôbec prvá skúsenosť s touto
disciplínou na súťaži ale hlavne, po 13 rokoch bola opäť v akcii aj legenda nášho zboru, požiarna striekačka
„Šarkani“. A treba povedať, že nesklamala ani ona, ani súťažné družstvo mladých hasičov. Po 4 súťažných
pokusoch sa MODRACI umiestnili na 1. mieste s časom 28,48s. Viac než umiestnenie nás ale teší ako deti
pristúpili k súťaži a samostatnosť ktorú preukázali pri príprave náradia na jednotlivé útoky a celková
prezentácia. Členmi víťazného družstva boli Ábel Adam, Bačová Sofia, Balajová Juditka, Gajdošech Ella,
Mináriková Alica, Prekop Sara, Prekop Tomas, Turovský Dávid a Turovský Matúš. Pevne veríme, že o
budúcnosť zboru nebudeme musieť mať obavy a že si z detí vychováme dobrých nástupcov. 
 
 Daniel Okrucký
 Predseda DHZ Modrovka



Poľovnícke okienko  
Obyčajne neobyčajná. 
Leto sa nám po pomerne upršanej jari pomerne rýchlo rozbehlo a letné prázdniny sú tu. Deti sa tešia, že si na chvíľu
oddýchnu od školských povinností a ich rodiča naopak majú ťažkú hlavu, ako skĺbiť pracovné povinnosti s detskými
radovánkami. V tomto období si rád spomínam na moje detské časy. Už vtedy vidiac otca odchádzajúceho na motorke
každý večer do lesa, som sníval o tom, čo v tom lese večer vidí. Ako chlapcom nám to nedalo a občas sme potajme vyliezli po
skalách na neďalekú Babiu horu, zaľahli do trávy a pozorovali, čo sa bude diať. Bola tam zasiata ďatelina a po chvíľke
tichého pozorovania sa v nej po okrajoch ohraničených borovicovým a agátovým lesom začali objavovať malé červené
škvrnky. Ak si myslíte, že to bola srnčia zver, tak máte pravdu. 
Srnčia zver je v našich končinách považovaná za veľmi bežnú. Mnohí si však mylne myslia, že zo srnca sa stane jeleň a zo
srny jelenica. Nie je to tak. Možno za tento omyl čiastočne nesie zodpovednosť príbeh o srncovi zvanom Bambi, ktorý sa v
Disneyho animácii objaví ako jeleň (americký jeleník bielochovstý). Sú to však dva rôzne druhy s podstatnými rozdielmi v
stavbe tela aj v správaní. 
Ako som už spomenul srnčia zver je u nás veľmi bežná. Môžeme ju pomerne často vidieť na okrajoch polí a lúk, ale aj v lese.
Jej veľmi hlasitý prejav označovaný poľovníkmi ako bäkanie (pre charakteristické štekavé bä – bä – bä) je často vo večerných
hodinách počuť až priamo v našej obci. Vždy, keď podvečer sedím na terase a počujem ho, viem, že je to srna alebo srnec,
ktorých niečo vyrušilo pri večeri. Najčastejšie to je človek, ale môže to byť čokoľvek, čo zver vyruší. Niekedy dokonca aj iná
zver napríklad diviaky, môže vyvolať bäkanie. Dôvodom je nielen snaha oznámiť ostatným, že sa niečo deje, ale často aj
snaha matky, upútať pozornosť na seba a odviezť ju od v blízkosti odloženého mláďaťa. Malé srnčatá sa totiž môžu ľahko
stať aj korisťou diviakov. 
Dĺžka tela srnčej zveri je okolo 140 cm, výška v kohútiku okolo 80 – 90 cm. Srna je o niečo menšia než srnec. Ich váha
môže dosiahnuť 35 kg. Letné sfarbenie srsti je červenohnedé, zimná srsť má sivohnedú farbu. Srnčatá do 2 mesiacov majú
na tele biele škvrny. Síce sú veľmi rýchlo po narodení čulé a pohyblivé, srna ich v prvých mesiacoch odkladá, aby ich
chránila pred predátormi. Príroda to zariadila tak, že okrem sfarbenia ich chráni aj fakt, že nemajú pach, ktorý by predátor
mohol zvetriť. Preto ich ochranné správane nespočíva v úteku, ale v strnulej póze bez pohybu. A to je dôvod, prečo sa často
stávajú obeťami ostrých nožov žacích strojov poľnohospodárov. Nedávno som videl zaujímavú reportáž zo susedných
Čiech, kde vzniklo občianske združenie, ktoré pomáha poľovníkom zachraňovať mláďatá srnčej zveri. Podmienkou je
dobrá spolupráca s poľnohospodármi, ktorí včas oznámia termín kosby. Poľovníci prejdú lúky s poľovníckymi psami a
následne nastúpia na scénu drony s termokamerami, ktoré veľmi presne lokalizujú miesta, kde ležia odložené srnčatá.
Dobrovoľníci ich opatrne, v rukaviciach a snopoch trávy odchytia, uložia do pripravených debien a po pokosení vrátia na
pôvodné miesto, kde si ich matky nájdu a odvedú. Je to krásny príklad, ako to môže fungovať. U nás je spolupráca s
poľnohospodármi na dobrej úrovni. Chýba nám síce technika v podobe dronov, ale v prípade, že vieme o dátume kosby,
trávnaté porasty prečešeme so psami a zachránime tak nejedno mláďa. Navyše aj touto cestou apelujeme na
laikov/nepoľovníkov, ktorí radi a často navštevujú prírodu, aby v jarných a letných mesiacoch dávali pozor, nepúšťali
svojich štvornohých miláčikov navoľno a v prípade objavenia malého srnčaťa, či jelienčaťa učupeného v lese či na lúke vo
vysokej tráve, nezachraňovali. Stačí sa pokochať pohľadom a potichu odísť. Ich mama je nablízku. Ak sa ich dotkneme, náš
pach môže spôsobiť, že sa matka k nim už nevráti. 
V období od polovice júla do polovice augusta prebieha srnčia ruja. Rujné srny sa v tomto období ozývajú jemným
pískaním, aby prilákali srnca. V tomto čase si dávam pozor, keď idem autom skoro ráno do práce, alebo sa vraciam podvečer
domov. Srnčia zver sa počas ruje často naháňa a prebieha i cez cestu, čo sa môže skončiť zrážkou s motorovým vozidlom.
Škoda na vozidle býva vysoká, no zver platí životom. Napriek tomu, že ruja prebieha veľmi skoro, mláďatá sa rodia
koncom mája až začiatkom júna nasledujúceho roka. Môže za to takzvaná latentná gravidita. Plod sa vyvíja len 5 mesiacov,
na 40 – 41 týždňov sa však jeho vývoj v tele matky pozastaví. 
Srnec sa od srny okrem menšieho rozdielu vo veľkosti líši aj parohmi. Srna parohy nemá, kým srnec áno. Staršie srnce majú
jednoduché parožie v tvare krátkeho kmeňa s dvomi až tromi výrastkami – výsadami na konci. Rastie im od novembra až
decembra do apríla až mája a zhadzujú ich od októbra do decembra. Čím je srnec starší, parožie mohutnie a na jeho
spodnom okraji sa zvýrazňujú jemné výrastky zvané perlovanie. Kulminácia parožia nastáva v siedmom až ôsmom roku
života. 
Srnčia zver je napriek svojej obyčajnosti spôsobenej tým, že na pašu vychádza veľmi skoro večer a pri rannej zostáva veľmi
dlho, krásna a zaujímavá zver. Čo sa týka potravy, je veľmi vyberavá. Má rada rôzne byliny, trávy, listy, pupene, lesné
plody, kôru stromov a mäkkých drevín. Pri paši si dôkladne vyberá, čo skonzumuje a dáva si na čas. V lete sa zdržuje v
menších skupinkách, v lese ju často spozorujete veľmi osamotenú no v zime sa často spája do väčších skupín v
poľnohospodárskych plodinách ako je napríklad repka, ktorej konzumácia jej často spôsobuje tráviace problémy, či dokonca
smrť. 



Pre poľovníkov srnec pomyselne otvára poľovnícku sezónu 16.mája. Pri návšteve revíru večer je to zväčša prvý
návštevník spolu s líškou a zajacom, ktorého spozorujeme. Možno sa človeku zdá, že je to tá najobyčajnejšia
zver u nás, no napriek tomu vďaka svojmu výbornému sluchu a čuchu, je to zver veľmi opatrná a pozorná. Je
síce verná lokalite, v ktorej žije, no pohybuje sa v nej veľmi opatrne a pri starších, skúsenejších jedincoch je
veľmi ťažké prečítať ich zámery, zvyky a pohyb. Preto poľovačku ako aj pozorovanie srnčej zveri pokladám za
veľmi zaujímavé a náročné. Vidno ju síce z každej cesty, no priblížiť sa k nej býva takmer nemožné. Obdivujem
majestátnosť a krásu tejto zveri a pri každom stretnutí s ňou zatajím dych a vychutnávam silu neopakovateľného
momentu, ktorý sa môže skončiť veľkým prekvapením. 

Ako príklad uvediem môj zážitok spred niekoľkých rokov, keď som sa rozhodol skúsiť šťastie pri vábení srnca počas
ruje. Poľovníci používajú na vábenie srncov vábničky, ktoré imitujú hlas pískajúcej srny alebo srnčaťa. Prvá z nich
priláka zvedavého srnca, druhá dokáže privábiť srnu a s ňou samozrejme aj jej potenciálneho snúbenca. Vábničku
som si naladil a nacvičil zvuk. Vybral som sa do revíru do časti zvanej Srnožať, kde je nádherná dlhá lúka obklopená
starším zmiešaným lesom. Bol koniec júla a veľká šanca, že ruja je v plnom prúde. Nevyšiel som na posed ako
zvyčajne, ale podľa smeru vetra som vyšiel na horný okraj lúky oproti posedu hraničiaci s lesom. Chvíľku som počkal
a zapískal som na vábničku. Z protiľahlého lesa som začul rýchly pohyb smerom ku mne. Mal som pocit, že som
zapískal na psa a on ihneď poslúchol a beží ku mne, čo povzbudilo moje sebavedomie. Na lúku vybehol pomerne
mladý srnec a smeroval rovno ku mne. Kľakol som si, pripravil som si pušku a zamieril som. Srnec však začal meniť
smer. Nebežal už rovno ku mne ale začal sa stáčať smerom doprava okolo mojej pozície so zjavným zámerom
zachytiť môj vietor. Otáčal som sa v jeho smere až do momentu, kedy to už možné nebolo a on zachytil môj pach.
Nasledovalo rýchle bäknutie a útek v opačnom smere do lesa odkiaľ pred niekoľkými sekundami pribehol. Počkal
som pár minút a zavábil som znova. Reakcia nenechala na seba dlho čakať. Ten istý srnec sa opäť rozbehol smerom
ku mne, zastavil však na kraji lesa pred lúkou, na ktorú už viac nevyšiel. 
Obaja sme sa niečo nové naučili. On, že nie je srna ako srna a ja, že srnec nie je hlúpa zver. Želám všetkým
milovníkom prírody krásne letné zážitky v prírode!!!

POZVÁNKA na MODROVČANSKÝ KOTLÍK

NOVÁ OBECNÁ WEBSTRANKA

článok pripravil Mgr. Marian Ábel



Do našej obce zavítali média – Slovenská televízia, Markíza, GreenPeace, EnergiePortal, Regionálne noviny – a
prečo?

Obec Modrovka sa stala unikátom – ako prvá na Slovensku založila tzv. Energetické spoločenstvo s názvom
OBECNÉ ENERGETICKÉ ZDROJE. Toto Občianske energetické spoločenstvo získalo potvrdenie od
Úradu pre reguláciu sieťových odvetví a oficiálne mohlo začať s tzv. zdielaním elektriny. 

Pre vysvetlenie. Ročná spotreba našej obce je na úrovni okolo 12 MWh. Už dlhšie sme sa pohrávali s našimi
poslancami s myšlienkou inštalácie fotovotaiky s batériovým úložiskom a tak prispieť k energetickej sebestačnosti
našej obce a to v hlavne v ťažkých časoch, keď je elektrina drahá. Samozrejme vybudovanie fotovoltaickej
elektrárne s batériovým úložiskom je  pre našu obec finančne takpovediac nemožné. Avšak podarilo sa nám nájsť
silného partnera spoločnosť ECOMUNITA MAGNA s.r.o. firma z Piešťan, ktorá nás previedla samotným
procesom registrácie spoločenstva na Ministerstve vnútra a Úrade pre reguláciu sieťových odvetví, našla riešenie,
vyprojektovala, zrealizovala a zafinancovala  nám 10 kW elektráreň s 5 kW batériou. 

Kľúčové je však to, že nám rozúčtováva vyrobenú – zdieľanú elektrinu medzi jednotlivých členov spoločenstva. A
ako čerešničku na torte deťom v škôlke podarovala klimatizačnú jednotku. Samotnú investíciu si splácame z
vyrobenej energie. Zásobujeme dokonca aj Obecnú vodohospodársku spoločnosť Šáchor, verejné osvetlenie,
Obecnú úrad a samotnú škôlku. Princíp je jednoduchý – elektrinu čo vyrobíme na streche škôlky počas slnečných
dní tak vieme zdieľať medzi odbernými miestami neprepojenými s miestom výroby. Znamená to aj to, že ak máte
na streche fotovotlaiku a máte tzv. prebytky /nespotrebujete všetku vyrobenú elektrinu/, tak ju môžete kľudne
poslať inému členovi spoločenstva. Do nášho energetického spoločenstva sa postupne prihlasujú aj podobné
menšie samosprávy ako sme my. Keď slnko nesvieti, tak čerpáme výhody z batériového úložiska, kde vieme dobiť
batériu v tzv. „lacných hodinách“ a spotrebovať ju z tejto batérie, keď sú ceny vyššie. 

Osobne verím, že výhody z tohto riešenia, pri tak dynamicky meniacich cenách energií, budeme čerpať dlhé
obdobie.



Zopár atikvít z našej obce objektívom

Silný blesk na Modrovke odpálil 4 kamery, 5 svietidiel 
a Palkovi Strakotovi elektrické hodiny

Spoločnosť ECOMUNITA MAGNA s.r.o. odovzdala našim škôlkárom mobilnú klimatáziu 
v hodnote 900 EUR ako sponzorský dar pri príležitosti vzniku 
Energetického spoločesntva Obecné Energetické Zdroje.

Naši  hasiči pripravili výbornú  hru na MDD “Po stopách draka Modráka”

Zatiaľ neznámi páchatelia  vykradli vodný zdroj Šáchor - časť strojovňa,
 kde odcudzili čerpaciu techniku, wapku, ručné náradie, zničili elektrické rozvody.
 Spôsobili škodu viac ako 5000 EUR.
 Zaistené boli bioligické stopy - po zlodejoch sa naďalej pátra.Búrky narobili škody - spadnutý strom na hlavnej ceste.



Zopár atikvít z našej obce objektívom

Na MDD sa zjedlo  cca 700 cukrových vát:) Deťom sme zmontovali  dedinku “Troch prasiatok”

V škôlke sa  brigádovalo

Základová doska pod pódium

Upratovanie pivníc

Nový stojan na Máj -  zozváralJanko Pavlus

Nové ihrisko  - Dedinka  “Troch  prasiatok”



Rozšírenie trativodu  v časti pred bytovkou.  
Po odbornej kunzultácií s geológom  a vodoinžinierom  
bol realizovaný hĺbkový vsak  9,5 m perforovaný na úrovni 5,2 m, ktorý ma pomôcť
 s odvádzaním nadzemných aj podzemných vôd do časti tzv. váhového štrkového
podlažia. 

V časti novej IBV za Škôlkou sa mám podarilo v spolupráci 
zo Správnou ciest naviesť 650 ton asfaltového frézingu. 
Pán Struhárik nám ho s bágrom roztiahol a 
svojpomocne si ho obyvateľia lokality rozvalcovali. 
Takto sa aspoň na chvíľku odstránili jamy a prašnosť. 



Historické okienko
Školstvo v Modrovke

Výstavba školy

Škola v Modrovke, ktorá sa nachádzala v budove bývalej pastierne vôbec nevyhovovala pre vyučovanie detí. Budova stará,
vlhká, malá... Ale učilo sa v nej a vyšlo odtiaľ veľa šikovných žiakov. Bolo však treba školu novú.

Najviac to presadzovala pani riaditeľka Pavla Praženková – chodila na príslušné úrady, prosila, písala, žiadala. Samozrejme,
aj iní predstavitelia obce – Michal Potoček, Štefan Struhárik, Michal Plesník – napomáhali pri vybavovaní stavebného
povolenia. A podarilo sa!
V apríli 1959 začali kopať základy. Stavba bola realizovaná v tzv. „Akcii 2“, teda postavili ju občania v rámci svojho voľného
času. Vtedy to tak bolo – kto kedy mohol, pomohol, prišiel, robil – poobede, v sobotu... A zadarmo.
Kronika uvádza, že jediným plateným brigádnikom bol Ľudovít Kukučka z Lúky (bol to brat našej zosnulej obyvateľky
Zuzany Kovačikovej, ktorá s rodinou bývala v hornom konci. Dnes prázdny dom vedľa Milky Urbanovej) Hlavným
murárom bol Jozef Zámečník, šikovný remeselník, ktorý v okolí postavil veľa budov, aj rodinných domov. Občania robili,
pomáhali, boli radi, že bude nová škola pre ich deti. Stavba bola dokončená o 4 roky. 29.augusta 1963 bola škola slávnostne
otvorená. Bola to moderná, svetlá, hygienicky vyhovujúca budova – učebňa, kabinet, riaditeľňa, aj byt pre učiteľa. Bol tu
zavedený vodovod. Bolo to veľa radosti.
Aj pozemok okolo bol upravený – trávnik, chodníky aj kríky. Výsadbu realizovali záhradníci z Piešťan pod vedením Ing.
Švecovej. A tak sa k nám dostala aj naša vzácnosť – metasekvoja, ktorá našu Modrovku ozvláštňuje dodnes.

Spracovala Janka Okrucká - kronikárka obce Modrovka



Gratulácia patrí:

Iveta Hornáčková 60 r. 
Dana Potočková 70r.
Anna Škulecová 70 r.

Božena Praženková 75 r.

Narodení: Hanka Brezulová
             Jonatán Balaj

POZVÁNKA NA ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA
Na základe §12, ods.1 zákona č. 369/1990 Z.z. Zákona o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov
Vás pozývame na zasadnutie obecného zastupiteľstva, ktoré sa bude konať dňa:
17.12.2024 /utorok/ o 17:30 hod. v kultúrnom dome Modrovka.
Program :
1.     Otvorenie zasadnutia
2.     Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice
3.     Schválenie programu zasadnutia
4.     Informácie z diania obce Modrovka a OVHS Šáchor
5.     Záverečný účet obce Modrovka za rok 2023
6.     Rozpočet obce Modrovka na roky 2025,2026,2027
7.     Majetkové veci: Právo prechodu a prejazdu pre vlastníka pozemku reg. CKN 288/72 k.u. Modrovka
8.     Diskusia
Záver                              
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